
Protokól Nr LV/2010

z obrad LV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Ksawerów, która odbyla sie w dniu

14 stycznia 2010 r. w sali konferencyjnej.

Ad. l.

Przewodniczacy Rady Tadeusz Grala o godz. 13:00 otworzyl LV Nadzwyczajna Sesje Rady

Gminy Ksawerów i powital wszystkich obecnych. Nastepnie stwierdzil, iz zgodnie z lista obecnosci

w sesji uczestniczy 15 radnych i jest zachowane wladne kworum do podejmowania prawomocnych

uchwal.

Lista obecnosci radnych i soltysów stanowi zalacznik do niniejszego protokolu.

Ponadto w sesji uczestniczyli:

Wójt Gminy Ksawerów - Maria Kopczewska,

- Zastepca Wójta Gminy - Rafal Tustanowski,

- Skarbnik Gminy - Robert Zwierzynski

- Soltysi Gminy Ksawe:rów.

Ad. 2.

W glosowaniu Rada Gminy Ksawerów - 15 glosami "za" , bez glosów przeciwnych

wstrzymujacych sie zatwierdzila nastepujacy porzadek obrad:

1. Otwarcie LV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Ksawerów.

2. Zatwierdzenie porzadku obrad.

3. W sprawie oplat za uslugi komunikacji tramwajowej.

4. Zamkniecie LV Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Ksawerów.

Ad. 3.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - sytuacja dotyczaca komunikacji tramwajowej jest

nieprzyjemna zarówno dla mieszkanców, jak i dla wladz Gminy Ksawerów.

Zostalo zerwane porozumienie- bez wiedzy Rady Gminy Ksawerów. Pod koniec grudnia 2009 r.

wplynelo zapytanie od Pana Prezydenta czy nadal Ksawerów utrzymywal bedzie torowisko?

Oczywiscie Gmina Ksawerów bedzie ponosila koszty zwiazane z utrzymaniem torowiska, tak jak

do chwili obecnej. Prezydent Pabianic Pan Zbigniew Dychto podczas rozmowy nie wspomnial o

likwidacji biletów ulgowych na terenie Ksawerowa.

O calej tej sytuacji zwiazanej z likwidacja biletów ulgowych dowiedzialam, sie z gazety "Nowe

Zycie Pabianic". W wyniku tej sytuacji skierowane zostalo wiele wulgarnych slów w kierunku

Wójta Rady Gminy Ksawerów.



Pan Prezydent Zbigniew Dychto poinformowal mieszkanców, ze Pani Wójt Gminy Ksawerów nie

chce partycypowac w kosztach zwiazanych z komunikacja tramwajowa, co oczywiscie jest

nieprawda.

Otrzymalam informacje od MPK, ze partycypowanie Ksawerowa w kosztach wynosiloby 4 200 zl

netto. Pabianice natomiast na calej swojej trasie 41 000 zl netto.

Na dzien dzisiejszy, zgodnie z porozumieniem Pana Prezydenta z MPK mieszkancy poruszajac sie

tramwajem maja prawo do korzystania z ulg jedynie na terenie miasta Pabianice. Wjezdzajac na

teren Ksawerowa sa zobowiazani kupic kolejny bilet za 2,40 zl.

Prezydent Zbigniew Dychto podejmujac decyzje zniesienia ulg naruszyl uchwale Nr XXIII/287/08

oraz zerwal porozumienie z dnia 26 marca 1998 r. zawarte pomiedzy Miastem Pabianice, Gmina

Ksawerów oraz Miastem Lódz.

(Pani Wójt odczytala radnym tresc porozumienia - wglad do pisma w Biurze Rady)

Do tej pory Gmina Ksawerów nie doplacala za kursowanie linii tramwajowej. Jezdzil on na

zasadach komercyjnych. Miejskie Przedsiebiorstwo Komunikacyjne zaczelo wywierac nacisk na

Pana Prezydenta w sprawie doplat do biletów ulgowych. Pan Prezydent prowadzac negocjacje z

Lodzia podpisal 31.12.2009 r. doplate do biletów, wylaczajac Gmine Ksawerów. Podpisujac

porozumienie naruszyl prawo.

W obecnej sytuacji wina obarczani sa Radni Gminy Ksawerów oraz Wójt Gminy, co oczywiscie

jest nieprawda. Nikt bowiem nie upowaznil Pana Prezydenta do podjecia takiej decyzji.

Wójt Gminy Maria Kopczewska przedstawila radnym propozycje wystapienia do Rady Miejskiej z

zapytaniem na jakiej podstawie Prezydent podpisal porozumienie? Pismo ma na celu respektowanie

zgodnosci z uchwala.

Mecenas Zbigniew Wilczynski - Panie Przewodniczacy, Szanowna Rado! Pan Prezydent Miasta

Pabianic naruszyl prawo. Zgodnie z uchwala Nr XXIII/387/08 podniósl ceny biletów o 20%

( 1,00zl - 1,20zl; 2,00zl - 2,40zl ) oraz zniósl bilety ulgowe na obszarze Gminy Ksawerów. Pan

Prezydent naruszyl prawo, gdyz nie uwzglednil zmian z Rada Miejska w Pabianicach. Kontrolerzy

nakladaja mandaty na pasazerów - nie zgodnie z prawem.

Obowiazujacy stan prawny: uchwala Nr XXIII/287/08.

W zwiazku z zaistniala sytuacja, zamiarem Pani Wójt jest wystapienie do Rady Miasta Pabianic o

wyjasnienie na jakiej podstawie Pan Prezydent naruszyl uchwale wlasnej Rady Miejskiej.

Pani Wójt Maria Kopczewska - spotkanie z Panem Prezydentem odbylo sie 11.01.2010 r.

( poniedzialek) w Urzedzie Gminy Ksawerów, w obecnosci Przewodniczacego Rady Miejskiej

Pabianic oraz Przewodniczacego Rady Gminy Ksawerów. Spotkanie mialo charakter burzliwy. Pan

Prezydent zapytany czy porozumienie obowiazuje nadal - nie potrafil udzielic odpowiedzi. Dopiero

od Przewodniczacego Rady Miasta Pabianic dowiedzielismy sie, ze porozumienie nadal



obowiazuje. Prezydent Pabianic powiedzial, ze zastanowi sie nad doplata do bi~etów ulgowych,

pod warunkiem, ze Gmina Ksawerów bedzie partycypowala w kosztach. Propozycja Pana

Prezydenta wynosi 11 000 zl miesiecznie doplaty ze strony Gminy Ksawerów, gdzie calkowity

koszt od Wiejskiej do Malego Skretu wynosi 45 651,59 zl miesiecznie netto.

Wedlug symulacji MPK Gmina Ksawerów powinna doplacac do biletów - 4257 zl, pozostala czesc

Miasto Pabianice.

Na dzien dzisiejszy Pan Prezydent doplaca 35 000 zl i uwaza, ze pozostala czesc kosztów powinna

pokryc Gmina Ksawerów.

Gmina Ksawerów wystapila z prosba do MPK o nienaliczanie kar finansowych, w zwiazku z

zaistniala sytuacja. Uzyskalam odpowiedz, ze mieszkancy, którzy jeszcze nie uregulowali zaplaty 

beda ich odwolania indywidualnie rozpatrywanie. Niestety w sprawie mandatów juz zaplaconych

nie mozna nic zrobic.

Wójt Gminy Maria Kopczewska wyrazila prosbe podpisania przez Radnych Gminy Ksawerów

pisma, który zostanie zawieziony do Urzedu Miasta Pabianic.

Soltys Kazimierz Ludziejewski - zapytal jakie konsekwencje mozna wyciagnac w stosunku do

Pana Prezydenta Dychto?

Mecenas Zbigniew Wilczynski - do recenzowania pracy Pana Prezydenta jest Rada Miejska,

dlatego proponujemy wyslac w trybie skargowym nasze pismo, majace na celu weryfikacje u Rady

zachowania Pana Prezydenta, które narusza prawo. Ksawerów jest gmina wyjatkowo legalistyczna.

Pan Mecenas zaproponowal, aby najpierw powiadomic Rade Miejska.

Wojewoda nie moze formalnie nic zrobic z uchwala obowiazujaca, a jedynie jej autor nanosi

zmiany, badz postanawiaja uchylic.

Radna Anna Szczesniak-Rydz - zapytala na jakiej podstawie Pan Prezydent Zbigniew Dychto

podniósl ceny'biletów?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - Pan Prezydent nie potrafil udzielic informacji na ten temat, jak

i na wiele innych pytan. Istnieje umowa pomiedzy MPK, a Miastem Pabianice. Nie jest jednak

znana Gminie Ksawerów tresc tego dokumentu. Umowa zostala zawarta dnia 31.12.2009 r.

Radny Arkadiusz Bielecki - skoro MPK daje nam korzystniejsze rozwiazanie -. czy nie lepiej

byloby zerwac porozumienie? Wówczas kompetencje przejda na Gmine Ksawerów.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - aby zerwac porozumienie, Rada Gminy Ksawerów musi

podjac uchwale. Okres wypowiedzenia wynosi 12 miesiecy. Wypowiedzenie umowy spowoduje

duze zamieszanie w regionie. W calej tej sprawie chodzi o tramwaj regionalny. Pierwszym

skutecznym krokiem bedzie pismo do Rady Miasta Pabianic.

Radna Helena Rusak - zapytala czy ulgi przewidziane dla uczniów, osób starszych me sa

regulowane przez ustawe?



Mecenas Zbigniew Wilczynski - ceny lokalnego transportu komunikacji ustalane sa przez

samorzad, w oparciu o przepisy ustawowe.

Istnieje mozliwosc natychmiastowego wygasniecia umowy, musi jednak nastapic to z 3 stron.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - bezplatne przejazdy gwarantowane sa studentom, poslom,

senatorom, inwalidom wojennym i wojskowym, zgodnie z ustawami. Bez watpienia Pan Prezydent

naruszyl prawo, a tym samym normy etyczne.

Radna Barbara WÓdka - przypomniala czasy, kiedy istniala tzn. strefa -róznica w biletach.

Przejazd do Pabianic, wejscie w strefe - obowiazywaly bilety drozsze. Teraz tez moglibysmy placic

mniej. Dla Ksawerowa wystarczy jedynie bilet lO-minutowy. Byloby to forma znizki dla

mieszkanców Ksawerowa.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - istnieje porozumienie, które zostalo zawarte wczesniej,

stwierdzajace, ze obowiazuja nas ceny biletów zgodnie z uchwala Rady Miasta Pabianic. Dazy sie,

aby istnialy bilety czasowe na trasie Pabianice- Ksawerów- Lódz.

Radny Marian Kaleta - zapytal czy w porozumieniu nie ma informacji, ze jezeli zostanie podjete

dzialanie bez wiedzy Rady Gminy Ksawerów to nastepuje wówczas zerwanie umowy?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - nie ma takiej informacji.

Radna Helena Rusak - radni i soltysi z Gminy Ksawerów sa atakowani przez mieszkanców w

zwiazku ze zniesieniem biletów ulgowych. Ludzie "ratuja sie" poprzez podawanie sobie biletów,

aby tylko nie dostac mandatu.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - zgodnie z prawem obowiazuje uchwala Nr XXIII/287/08 Rady

Miasta Pabianic. Istnieja ulgi ustawowe.

Radny Arkadiusz Bielecki - poprosil o informacje dla swoich uczniów, czy powinni kasowac

normalne czy ulgowe bilety.

Mecenas Zbigniew Wilczynski - powinnismy placic zgodnie z prawem. Zaufalismy Radzie

Miejskiej, dlatego pismo, które zostalo na dzisiaj przygotowane jest w obecnej sytuacji najbardziej

stosowane.

Radna Maria Wróbel- przychodzac na dzisiejsza sesje, bylam przekonana, iz bede glosowala za

podjeciem uchwaly przyznajacej mieszkancom ulgi do przejazdu tramwajem, chociazby ze

wzgledu, iz na ostatniej sesji zapytalam jak wyglada sytuacja dotyczaca tramwaju. Zostalam nawet

lekko zrugana, na zasadzie, iz nie pytam u zródla informacji, tj u Pani Wójt. Zarówno ja, jak i

Panstwo wysluchalismy odpowiedzi. W tej sytuacji brak jest odpowiedniej uchwaly w sprawie ulg,

a jedynie dopiero pismo wyjasniajace te sprawe. A co z mieszkancami jezdzacymi, którzy sa

narazeni na przykre nastepstwa ze strony kontrolujacych. Co tak naprawde obchodzi zwyklego

mieszkanca, zwyklego uzytkownika tramwajów - nieporozumienia, awersje czy zatarcia

wszystkich, którzy za obowiazywanie ulg sa odpowiedzialni. Radna zaapelowala o skuteczne



dzialania - porozumienie, wyjasnienie. Skoro Pan Prezydent Dychto mógl podpi~ac porozumienie

bezposrednio z MPK to moze i Gmina Ksawerów podpisze odpowiednie dokumenty z MPK.

Radna powiedziala, ze 4 200 zl zaplacone MPK nie bedzie wielka strata dla Gminy Ksawerów, a

wrecz przyczyni sie do radykalnych zmian. Na ostatniej sesji ( 29.12.2009 r. ) wszystko bylo w

porzadku - tramwaj funkcjonowal i zaden kataklizm nam nie grozil. Taka informacje otrzymalam

"u zródla". Radna powiedziala, ze nie ma ochoty podpisywac zadnego wyjasnienia, poniewaz czas

na wyjasnienia byl wczesniej, kiedy toczyly sie rozmowy. W obecnej sytuacji, wine ponosi Gmina

Ksawerów ( tak donosi prasa) - wprowadzony zostal chaos komunikacyjny. Dziekuje.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - nie wiem czy Pani Radna byla obecna na ostatniej seSJI 1

slyszala, ze pytanie zostalo zadane: "Czy tramwaj bedzie jezdzil?" - na które odpowiedzialam, ze

bedzie jezdzil i tramwaj jezdzi! Nie bylo pytania dotyczacego cen i doplat do biletów. Jeszcze raz

pragne Pani Radnej uswiadomic, ze na pytanie Pana Prezydenta Dychto dotyczacego utrzymania

torowiska, odpowiedzialam: tak. Otrzymalam od Wysokiej Rady upowaznienie to co moge robic, a

co nie. Nie mam natomiast prawa podpisania umowy niezgodnej z prawem. Jezeli Pani Radna ma

ochote podpisac taka umowe, to lezy to juz w Pani gestii. Ja jestem natomiast swiadoma swoich

czynów, w przeciwienstwie do Pana Dychto. Rada Gminy Ksawerów- prawo do realizacji

porozumienia przekazala Miastu Pabianice i jestem zaskoczona, ze rozmawiamy tutaj prawie

godzine, a Pani Radna nie wie o czym mówimy. Jestem bardzo zaskoczona, gdyz Pani Radna jest

osoba bardzo swiadoma i wszystko zostalo powiedziane bardzo literalnie przeze mnie i Pana

Mecenasa. 4 200 zl czy 5 000 zl dla Gminy Ksawerów nie sa to duze pieniadze, ale w skali roku

daja juz kwote ok 60 000 zl. Trzeba wszystko dobrze rozwazyc, bowiem nie na wszystkie srodki

lokomocji mamy znizki i ulgi. Nie mamy na busy, autobusy PKS, a jedynie na tramwaje. Pani Wójt

zaapelowala, aby sluchac 'kto - co - i do kogo' mówi. Pani Wójt powiedziala, ze doskonale wie

komu i na jakie pytanie odpowiada. Na dzien dzisiejszy nie mozna podpisac umowy, dopóki sprawa

nie zostanie wyjasniona.

Przewodniczacy Rady Tadeusz Grala - musimy negocjowac, dojsc do prawdy, a pismo

przygotowane na dzisiaj jest najbardziej odpowiednie.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - propozycja Ksawerowa 4 200 zl, Pana Pre~denta Dychto

natomiast 11 651 zl/ miesiecznie. Zaskakujace jest, ze siedzimy tu juz ponad godzine i nie wiemy o

czym mówimy.

Zastepca Przewodniczacego Piotr Kuznicki - jak wyglada formalno -prawrlle porozumienIe

Pabianic z MPK podnoszace stawki w stosunku do umowy?

Mecenas Zbigniew Wilczynski - zeby dokladnie odpowiedziec musialbym znac dokumenty

drugiej ze stron, ale jedno mozna powiedziec, ze kazde porozumienie naruszajace uchwale jest

nielegalne. Nie wiemy na jakiej podstawie zostalo ono zawarte. Prezydent nie mial prawa do tego



rodzaju dzialan.

Radna Helena Rusak - zapytala, czy to prawda, ze Pani Wójt o zniesieniu ulg dowiedziala sie z

gazet?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - 30 grudnia 2009 r. zapytano mnie czy Gmina Ksawerów

bedzie utrzymywala torowisko? Moja odpowiedz brzmiala: tak. Natomiast dzien pózniej 31 grudnia

2009 r. Prezydent Dychto podpisal porozumienie z MPK.

Radna Helena Rusak - tzn, ze na sesji dnia 29 grudnia nie mogla Pani nam nic powiedziec o

zmianach w cenach biletów?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - w dniu 29 grudnia 2009 r. na sesji nic nie wiedzialam o

planach zniesienia ulg na terenie Ksawerowa oraz o zapytaniu Pana Cichosza dotyczacego

utrzymywania torowiska przez Gmine Ksawerów.

Obowiazek ciazy na dwóch stronach. Zarówno Wójt Gminy, jak i radni sa odpowiedzialni za

podejmowanie decyzji.

Radny Stefan Jedraszek - zapytal czy istnieje mozliwosc zwrotu pieniedzy za zaplacone

mandaty?

Wójt Gminy Maria Kopczewska - nie ma mozliwosci zwrotu kosztów za zaplacone mandaty.

Jezeli mandat jest zaplacony - nie mozna juz nic z tym zrobic. Istnieje jedynie mozliwosc

odwolania sie - ul. Narutowicza 77, w momencie kiedy mandat nie jest jeszcze zaplacony.

Radny Marian Kaleta - zasugerowal napisanie odpowiedniego pisma do przewoznika. Brak jest

stosownych informacji, ogloszen dotyczacych zmian cen biletów.

Wójt Gminy Maria Kopczewska - zostalo wyslane pismo do MPK o braku wystarczajacych

informacji o zmianie w cenach biletów oraz o niekaraniu pasazerów. Wszystkie maile, które

otrzymalam od mieszkanców - przeslane zostaly do MPK.

Przewodniczacy Rady Tadeusz Grala - zapytal kto jest za zatwierdzeniem pisma?

Przewodniczacy Rady stwierdzil za podpisaniem sporzadzonego pisma do Rady Miejskiej Pabianic

w sprawie oplat za uslugi komunikacj i tramwaj owej - glosowalo 14 radnych, wstrzymuj acych 1,

glosów przeciw nie stwierdzono.

Radna Maria Wróbel wstrzymala sie od glosu.

Ad. 4.

Przewodniczacy Rady Tadeusz Grala - o godz. 14:15 zamknal obrady LV Nadzwyczajnej Sesji

Rady Gminy Ksawerów.



Protokól sporzadzila:

SEKRETARKA

G:~z,~~
Marta. Ziólkowska.

1. Lista obecnosci radnych.

2. Lista soltysów.

Obradom LV Nadzwyczajnej

Sesji przewodniczyl


